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Commissieoverzicht Redactioneel

Lieve Veefokkers,

Van harte welkom in deze gloednieuwe editie van de koeieletters, een extra 
dikke editie. Want het was eventjes passen en meten, maar al deze prachtige 
stukjes wilden we jullie niet onthouden! Parels van verhalen zijn in deze editie 
te vinden over lezingen, excursies, interviews en uiteraard mag de barre tocht 
die gemaakt is door Zuid-Duitsland door een 60-tal veefokkers niet ont-
breken. We leren wie er achter alle prachtige interactieve en speelse 
pathologie powerpoints schuil gaat en Els vertelt hoe het is om de koffi  e 
opeens bij de Veefokkers te halen in plaats van de Veetelers. Maar vergeet 
ook zeker de verenigingsdieren niet, want het is voorjaar en dat betekent 
meer dieren(nieuws). Er zitten echte schatjes tussen, kleine deugnieten, 
rauwdouwers, beunhazen en een verdwaalde slome duikelaar. Klinkt 
verrassend veel als een gemiddelde groep veefokkers, niet? Welk 
verenigingsdier ben jij eigenlijks? Wacht niet langer en blader snel door om 
dat te ontdekken!
Dus ik zou zeggen, pak er een lekker bakkie koffi  e bij (in Jong geleerd is oud 
gedaan legt Ruurd ons haarfi jn uit waarom dat nu én later in de praktijk echt 
heeeuul belangrijk is), misschien een lekkere versnapering en geniet van dit 
(z)ware kunstwerk van een koeieletters!

Liefs, en veel leesplezier toegewenst, 
Namens de redactiecommissie, 
Rianne Kok
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Voorzitterswoord

Beste Veefokkers,

Wat is er de afgelopen maanden veel gebeurd! Leuke lezingen, mooie excursies, 
fl uimige feesten. Toch liever alles gecombineerd? Uiteraard zijn we ook op BLE 
geweest! En nu loopt het studiejaar al bijna op zijn eind. Wat moet ik ervan 
zeggen? De achterbank kennende zou het neerkomen op “we nemen het mee,” 
waarna deze toppers in volle vaars door zouden rennen naar de volgende activi-
teiten. De beurs, onze receptie en de LSCV hebben op het moment van schrijven 
nog niet plaatsgevonden, maar ook dit zal ongetwijfeld spetterend zijn verlopen 
tegen de tijd dat dit exemplaar uitkomt. Geniet’n daj dut, zo kort voor de zomer-
stop!
Maar wat moet je de komende maanden doen zonder je dagelijkse bakkie koffi  e 
op je favoriete bank in de kamer? Nou dit prachtnummer van de Koeieletters 
lezen bijvoorbeeld. Zelden zo’n bak kwaliteitsjournalistiek bij elkaar gezien. 
Goede verhalen, mooie quotes en uiteraard de kans om nu eindelijk eens uit te 
vinden welk verenigingsdier jij bent.
Voor alle strijders die op een zekere trein zijn gestapt en er niet meer af komen 
zal ook dit jaar de Zomer Strijders WOB worden georganiseerd. Ben jij nou nog 
niet ingestapt, maar wil je deze mensen wel een hart onder de riem steken of ze 
plagen met je eigen goede vakantieverhalen? Kom dan ook zeker even buurten! 
Datum en locatie volgen nog, maar iedereen kent het aloude Zuid-Duitse 
gezegde: “Sei da oder sei quadratisch!”

Met VEEterinaire groet,

Kasper Wetterauw
h.t. Voorzitter
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Voorzitterswoord Dierennieuws 

Afgelopen week mocht Saartje voor 
het eerst met haar koppelgenoten de 
wei op zoeken. En Saartje zou Saartje 
niet zijn, als ze niet voor de nodige 
stennis had gezorgd. Draadjes zijn 
toch om onderdoor te duiken? Zie 
haar dan nog maar weer te pakken 
te krijgen in het volgende weiland. 
Inmiddels is het haar duidelijk waar 
ze wel en niet mag rondlopen. Maar 
nieuwsgierig en op zoek naar aan-
dacht is ze nog altijd. Als je bij het hek 
gaat staan, kun je haar zo een aai over 
haar bol geven.Koe 33 is door de enige 
echte P.L.A.M. Vos drachtig verklaard 
en loopt tussen de melkkoeien, waar 
ze rustig wacht tot de tijd van afk alven 
dichterbij komt. Het kan dus bijna niet 
meer misgaan. Tegen eind oktober 
zullen we zien wat het wordt!

Ook de schapen gaan lekker. 
Misschien heb je één van onze toppers 
wel zien schitteren bij de DOE tijdens 
het rassendefi lé. Zo niet? Dan moet 
je nu toch echt wel wat meer moeite 
doen (wat het overigens in dit prach-
tige weer zeker waard is). Cato en 
Fabiënne lopen namelijk al weer enige 
tijd op de wei en ook Sterre, Bob en 
Bolletje zijn eind mei naar de wei ver-
huisd. Maak eens een wandelingetje 
en kijk of je ze allemaal kan spotten!
Dan het grootste nieuws: we hebben 
biggetjes!!! 25 prachtige toppers ver-
deeld over 2 tomen. Een super score! 
We kunnen weer een generatie verder. 
Mochten alle zeugjes het goed blijven 
doen, zullen we de twee met de 
mooiste aftekening (vier witte voetjes, 
een wit puntje aan de staart en een 
witte streep over de kop) insemineren. 
Kun jij voorspellen welke dat zullen 
zijn? Werp een blik de varkensstal in en 
laat het ons vooral weten. 

Door: Kasper Wetterauw
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Op dinsdag 23 maart stond er weer 
eens een ouderwets casuïstiek 
uurtje op de planning. Ditmaal met 
een primeurtje aangezien het de 
eerste lezing is die doormiddel van 
de televisie in de kamer is gegeven. 
Het casuïstiek uurtje ging over 
luchtwegproblemen bij pluimvee 
en werd gegeven door Arno van der 
Wielen, ook wel bekend als de 
vader van. Arno werkt al geruime 
tijd als pluimveedierenarts bij 
Advee dierenartsen en dan voor-
namelijk op locatie 
Heeswijk-Dinther. Tijdens de casus 
werd eerst gekeken wat er 
allemaal in de anamnese 
gevraagd kon worden en wat hier-
op het antwoord van de boer was. 
Na een klein uitstapje naar hoe het 
entschema in de opfok van pluim-
vee eruit ziet gingen we verder met 
casus. Daarna is er gekeken naar de 
post mortem beeld en aan de hand 
van de anamnese 

hebben we samen met Arno een 
DDX gemaakt. Na het maken van 
de DDX is er gekeken hoe je 
bepaalde ziektes in of uit kon 
sluiten en hoe vaak deze bepaalde 
ziektes in Nederland voor kwamen. 
Hierna hebben we de lab 
uitslagen die ze daarna hebben 
teruggekregen van de GD 
doorgenomen en hieruit kwam 
naar voren dat de kippen positief 
waren voor Mycoplasma Galli-
septicum. Dit is een ziekte die in de 
voorbije 5 jaar bijna niet gevonden 
was in Nederland waardoor er 
enigszins apart was dat het hier 
wel gevonden werd. Aangezien 
ze positief waren op Mycoplasma 
Gallisepticum moesten deze kippen 
geruimd worden. Al met al was het 
een zeer informatieve en gezellige 
avond en wil ik Arno bedanken voor 
de lezing.

Casuïstiekuurtje - luchtwegproblemen bij pluimvee

Door: Lennard Beurskins
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Lezing stress bij pluimvee
Door: Jan Wesselink

Afgelopen 8 maart hadden we weer 
een lezing van een oud-docent van 
de universiteit. Dit keer kregen we 
een lezing van Marius Dwars, die 
natuurlijk afgelopen jaar afscheid 
heeft genomen van de faculteit. De 
lezing van Marius ging over stress 
bij pluimvee. Na een periode waarin 
meer online moest dan op locatie 
mocht deze lezing gelukkig weer op 
locatie plaatsvinden en dat was iets 
waar Marius zelf ook heel erg blij 
mee was. Tijdens deze lezing heeft 
Marius verschillende aspecten van 
stress bij pluimvee benaderd.

Zo werd onder andere gekeken 
naar de connectie tussen stress 
en hitte problemen bij kippen en 
borstbeen problemen. Hierin kwam 
eigenlijk heel duidelijk naar voren 
dat stress bij pluimvee de komende 
tijd wel serieuzer genomen moet 
worden aangezien de welzijnseisen 
steeds meer een rol gaan spelen. 
Daarnaast zal het verminderen van 
de hoeveelheid stress bij pluimvee 
ervoor zorgen dat de hoeveelheid 
pootproblemen en borstbeen-
problemen zal gaan verminderen. 
Deze lezing werd natuurlijk op de 
normale Marius manier gehouden: 

dus het duurde ineens twee uur in 
plaats van maar een uurtje, maar 
hierdoor konden we wel mooi wat 
dieper op dingen ingaan en kon hij 
het iets duidelijker uitleggen.

Persoonlijk heb ik hier veel van op-
gestoken en weet ik nu veel beter 
hoe zowel hittestress, poot
problemen en de kooiverijking 
allemaal in verband staan met de 
hoeveelheid stress bij pluimvee en 
wat voor problemen dit met zich 
meebrengt. Uiteindelijk heeft 
Marius nog verteld hoe hij verwacht 
dat het er in de toekomst aan toe 
zal gaan en hoe wij hier volgens 
hem als dierenarts op in moeten 
spelen. Ik wil heel graag Marius 
bedanken voor deze leuke lezing en 
ik hoop dat hij heeft kunnen 
genieten van het bierglas.
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Rantsoen

Flan de huevo
Een toetje met Spaanse roots. Wees 
gewaarschuwd voor een sugarbomb!
Ingrediënten
6 eieren 
12 eetlepels suiker
1 L melk
5 zakjes vanille suiker 
Pannenkoeken stroop
Ovenschaaltjes
grote ovenschaal

Doe de eieren, suiker, melk en vanille 
suiker allemaal in 1 kom en mix dit met 
een mixer of garde. Maak een stroop-
laag op de bodem van de ovenschaal en 
verdeel het beslag hierover. Normaliter 
hoort dit beslag in mini oven schaaltjes 
zodat je meerdere ronde toetjes krijgt. 
Ik zelf heb die helaas niet dus heb het 
allemaal in 1 ovenschaal gedaan. 
Doe vervolgens de schaaltjes in de oven 
op de ‘au bain-marie’ manier. Hierbij doe 
je de kleine ovenschaaltjes met toetje in 
een ovenschaal met water en dat geheel 
zet je in de oven. Doe de oven op 200 
graden voor 45 minuten. En wacht tot 
het stevig wordt. Als het nog vloeibaar 
is moet het nog wat langer in de oven. 
Vervolgens is er nog wat geduld nodig, 
het moet een redelijke tijd afk oelen; zo’n 
4 uur. Vervolgens kan je het omdraaien 
en heb je je eigen mona pudding idee 
gemaakt!

Bakken met de Boer
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Accountancy en advies 

Wij zijn de financiële experts voor de medische beroepen. Van dierenarts tot arts, specialist, 

tandarts, orthodontist, fysiotherapeut en apotheker. Onze organisatie werkt landelijk vanuit 

3 vestigingen. Wij bieden meer dan de traditionele dienstverlening. Persoonlijke aandacht en 

financieel advies op maat maakt deel uit van onze filosofie. Natuurlijk gaat het daarbij om 

accountancy en fiscaal advies maar ook andere zaken die van belang zijn voor uw 

praktijkvoering en uw persoonlijke situatie. 

 
Uw partner 

U kunt op ons rekenen als sparringpartner of adviseur voor al uw financiële zaken, maar ook 

in bijzondere situaties. Dankzij onze kennis en ervaring staan we u ook bij in de  minder 

alledaagse momenten van uw carrière. Zoals bij overnames, terugtreden/pensionering en 

zelfs conflicten. 

 
Contact 

Indien u vragen heeft of geïnteresseerd bent in onze dienstverlening dan kunt u contact met 

ons opnemen. Ons telefoonnummer is 088 – 10 20 800. www.dezorgaccountants.nl 

 

De ZorgAccountants, daar wordt u beter van! 
 

 
Vestiging Arnhem 
Velperweg 79 

Vestiging Bilthoven 
Soestdijkseweg Zuid 179 

 Vestiging Groningen 
 Hereplein 6 

6824 HH Arnhem 3721 AB Bilthoven 9711 GA Groningen 
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Op de markt

Ophef over Jumbo
Er is veel ophef geweest vanuit boeren over het lege zuivelschap bij de Jumbo. 
Dit komt doordat er een kostendekkende prijs voor de melk gevraagd werd, 
maar Jumbo wil deze niet betalen, waardoor de schappen leeg blijven. Volgens 
de keten zelf klopt deze speculering niet, en verschilt het per winkel waarom de 
producten van met name Frieslandcampina niet in het schap liggen. (9 mei ‘22)

Eieren (scharrel, bruin) per 100 stuks:  €9,61
Vleeskuikens (per kg):    €1,16-€1,18

Aandacht genetica verschuift van productie naar welzijn
Dit zegt de hoogleraar dierenwelzijn Bas Rodenburg van de UU en WUR. 
Dit komt volgens hem omdat er onder de boeren steeds meer aandacht 
is voor huisvesting, dierenwelzijn, natuurlijk gedrag en de emotionele 
toestand van dieren. Op het moment focust de fokkerij vooral nog op het 
verhogen van de productie, maar de hoogleraar ziet dus een omslag in 
alle sectoren. (11 mei ‘22)

Melkprijs (per 100kg)
Aware gangbaar:    €51,44
Aware biologisch:    €61,02
FrieslandCampina gangbaar:  €52,50
FrieslandCampina biologisch:  €57,25
DOC:      €52,85

Fosfaatrechten: 
€148,00 per kilo

Doodgebeten koeien onderzocht op wolven-DNA
Afgelopen week zijn er twee meldingen gekomen van koeien die 
zouden zijn doodgebeten door een wolf. De een in het Drentse An-
deren en de ander in het Noord-Brabantse Someren. Er wordt onder-
zocht of de beesten zijn doodgebeten door een wolf (13 mei ‘22)
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Op de markt

Slachtschapen en lammeren
Rammen boven 25kg:  €160 - €165
Ooien boven 20 kg:   €145 - €150
Slachtschaap 1e kwaliteit:  €162,50 - €180

In 2021 116 meldingen van ontoereikende dierzorg
Dit waren er zo’n 12 meer dan in 2020, maar 13 minder dan in 2019. 
Veruit de meeste meldingen gaan over rundveebedrijven, en met name 
melkveebedrijven. Een verklaring hiervoor is een tekort aan fi nanciële 
middelen. Ook bij paarden zijn de meldingen met een kwart gesteg-
en. Uit de varkenshouderij en pluimveehouderij blijven relatief weinig 
meldingen komen. (9 mei ‘22)

Nederland zegt ‘ja’ tegen varken als donordier
Dit blijkt uit een rapport: “het Dier als Donor” van het Rathenau Instituut en 
Nemo Kennislink. Op dit moment worden in Nederland geen dieren gebruikt 
voor orgaantransplantatie naar mensen, maar in meerdere landen wordt er 
wel onderzoek gedaan naar de mogelijkheden van het gebruik van varkens 
organen die genetisch zijn aangepast om als donor te dienen. ( 24 mei ‘22)

Geen zestienweken termijn bij dierziekte
Waarschijnlijk zal de Europese Commissie voorschrijven dat de 16 
weken termijn afgeschaft wordt bij een ophokplicht. Dit betekent dat 
bijvoorbeeld vrije-uitloop eieren nog steeds mogen worden verkocht 
als vrije-uitloop, ondanks dat de dieren door dierziekte opgehokt 
zitten. (13 mei ‘22)

meldingen komen. (9 mei ‘22)

Op de markt

Prijsverloop NOP richtprijs scharrelindustrie



��

Vleesvarkens (per kg)
Compaxo:   €1,53
Nord West:   €1,80
Van Rooi Meat:  €1,55
Vion:    €1,79

Vijf universiteiten onderzoeken darmgezondheid varkens
In PIG-Paradigm gaan ze onderzoeken hoe het darmmicrobi-
oom zich ontwikkelt tijdens het leven van het varken en hoe 
externe veranderingen dit microbioom beïnvloeden. PIG-Para-
digm bestaat uit universiteiten uit Denemarken, Nederland en 
de VS. Als gezamenlijk doel willen ze meer inzicht krijgen in de 
factoren die invloed hebben op de darmgezondheid van varkens 
om antibiotica resistentie te verminderen (17 mei ‘22)

Europese Unie voor vogelgriepvaccinatie, vraagtekens bij export
De landbouwministers hebben unaniem ingestemd met het ontwikkelen van een 
strategie om vaccinatie van pluimvee tegen vogelgriep mogelijk te maken. Frank-
rijk is op het moment al bezig met twee vaccinproeven. Wel hebben de meeste 
EU-landbouwministers benadrukt dat ze nergens mee instemmen totdat bekend 
is hoe exportlanden zullen reageren. In de WTO van de VN wordt tot nu toe erg 
moeilijk gedaan over vaccinaties bij dieren. (25 mei ‘22)

Staghouwer moet Animal Rights antwoord geven over 
Rendac
Hij moet binnen 6 weken reageren op het verzoek van de 
dierenrechtenorganisatie om gegevens van het destruc-
tiebedrijf openbaar te maken. De organisatie wil weten 
of het klopt dat de Rendac tussen de kadavers levende 
dieren heeft aangetroff en. Volgens de organisatie zou 
Rendac zit hebben gemeld aan betrokken veehouders. 
(18 mei ‘22)
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Rundveebeoordelen

Donderdag 3 maart reisden wij met 
een gezellig groepje Veefokkers af 
naar het prachtige Odijk voor het 
rundveebeoordelen. Daar waren 
we welkom op het melkveebedri-
jf van de familie Dorrestein. Bij 
binnenkomst werden we door 
Henny Dorrestein onthaald met 
een heerlijke bak koffi  e of thee en 
een plak cake. Renger Geurts, dé 
deskundige in rundvee beoordelen, 
begeleidde ons tussen de koeien. 
Deze geweldige meneer is 
overigens niet alleen een deskun-
dige in rundvee beoordelen, maar 
kan ook ieders naam onthouden 
en is een wandelende kaart van 
Nederland. Voor de nieuwelingen 
onder ons, waaronder ik, en voor 
de Veefokkers waarbij de beoorde-
lingskunsten wat 
stroever waren geworden, was er 
een uitgebreide uitleg over hoe je 
nou een mooie koe van een nog 
mooiere koe onderscheidt. Want 
wat hebben we geleerd? Slechte 
koeien bestaan niet! En heb je een 

minder mooie koe? Vraag eerst 
aan de eigenaar wat die er zelf 
van vindt! Na een heerlijk lange en 
met name passievolle uitleg van 
Renger Geurts mochten we zelf 
aan de slag. Henny Dorrestein had 
een viertal mooie gevlekte dames 
voor ons uitgezocht. Sommigen 
ging het beoordelen makkelijker af 
dan anderen die bijna iene miene 
mutte aan het spelen waren, 
ahum. 
Al met al was het erg leuk en 
leerzaam om deze koeien op een 
andere manier te leren 
bekijken. We sloten deze 
activiteit af met een heerlijk biertje 
en met de mooie verhalen van 
Renger Geurts. Ik wens hem heel 
veel plezier met zijn aanstaande 
kleinkinderen op 680 meter 
afstand van zijn huis. Of was het 
nou 860? En voor iedere Veefokker 
die nog niet heeft meegedaan aan 
het mooie rundveebeoordelen: 
jullie lopen een heerlijke avond 
mis!

Door: Robyn van Rens
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Schapen scheren

Dinsdagavond 22 februari 
mochten wij schapen scheren 
onder het genot van de uitleg van 
professioneel schapenscheerder 
meneer van Driel. Dat zag er goed 
uit en wij dachten dat schaapje wel 
even te wassen of eh, scheren. Na 
hijgen, puff en en steunen hadden 
we eindelijk een schaap te pakken 
en na een kleine (grote) worsteling 
zat deze ook op zijn kont.  Scheer-
apparaat klaar en scheren maar, 
was na een uurtje één schaap ge-
schoren, inclusief verlies van bloed, 
zweet en tranen. ‘Is ie kaal?’ ‘Ja hij 
is kaal’ ‘Isie echt kaal?’ ‘Ja is écht 
kaal’ staat vervolgens het schaap 
op met een ongeschoren bilpartij. 
Nogmaals rennen, grijpen en zwet-
en voor de tweede keer te scheren. 

Na veel gelach en gezelligheid was 
het tijd voor een kleine koffi  epauze 
inclusief suikerbrood, waar meneer 
van Driel interessante verhalen 
vertelde over de opbouw van zijn 
landschapsbeheer bedrijf.  Vervol-
gens mochten we vol goede moed 
nog een tweede schaapje 
tackelen, ook deze kwam er, 
dankzij de geweldige hulp van 
alle professionals, zonder kleer-
scheuren vanaf. Vervolgens kon de 
vochtbalans weer op peil gebracht 
worden door een (of meerdere) 
vloeibare boterhammen met nog 
een stukje suikerbrood. Al met al 
een gezellige en leerzame avond, 
een aanrader voor alle 
Diergeneeskunde studenten!

Door: Carola van der meijden en Elza Methorst
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Schapen scheren Lezing driewegskruising 

Het is 17 maart, 19:00 uur ‘s 
avonds, we zitten met zijn al-
len klaar voor Hans Kerkhof van 
het bedrijf Xsires. Hans kwam 
ons die avond iets vertellen over 
driewegskuisingen binnen een 
melkvee koppel. Door het inkruis-
en ontstaat er namelijk heterosis, 
hierdoor creëer je dan betere, 
sterkere, gezondere en beter pres-
terende koeien. Je kunt wel een 
heterosis eff ect van 85% bereiken 
door middel van een driewegs-
kruising. Het gaat hierbij dan ook 
niet alleen over meer melk pro-
duceren, maar ook  verbeterde 
vruchtbaarheid, vitaliteit en ziekte 
resistentie zijn punten die ver-
beterd kunnen woorden door mid-
del van het inkruisen. Één van de 
meest gebruikte driewegskruisin-
gen is de Fleckvieh X Noors-Rood-
bont X Holstein: er wordt eerst 
Noors-Roodbont toegevoegd aan 
een Holstein lijn om de grootte te 

verlagen en de koeien wat breder 
en sterker te make, en vervolgens 
wordt er door middel van het toe-
voegen van de kracht van een 
Fleckvieh ervoor gezorgd dat  de 
koeien vaak veel langer kunnen 
teren op hun eigen energievoor-
raad en kracht dan dat pure Hol-
steins dit kunnen. 
De volgorde waarin je de 
driewegskruising uitvoert heeft 
ook zeker invloed op de nakome-
lingen: zo kan de hiervoor 
omschreven kruising ook worden 
uitgevoerd door eerst Fleckvieh 
toe te voegen aan de Holstein 
lijn. Bij deze methode is de kans 
op grote, zware koeien groter, en 
wanneer het noodzakelijk is om 
snel kracht in de kudde te krijgen 
wordt eerst dus met Fleckvieh 
gekruist in plaats van Noors-Rood-
bont. 
Het was al met al een zeer 
educatieve avond!

Door: Mayke Timmerman
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Aankondiging symposium

Lieve veefokkers,

Ook dit jaar vindt er een symposium plaats en we gaan en zoals het er nu 
naar uitziet mag het dit jaar eindelijk volledig fysiek plaatsvinden. Op 17 
mei is het thema bekend gemaakt tijdens de koffi  epauze en zal dit jaar 
“De toekomst van de veearts zijn.” Er gaat namelijk veel veranderen in 
de veehouderij en dit zal ook eff ect hebben op ons vak als dierenartsen. 
De lezingen zullen de hele landbouwhuisdieren sector omvatten en over 
diverse onderwerpen gaan. Denk hierbij aan fytotherapie, veranderende 
houderijsystemen en de verschillende werkvormen als dierenarts. Het 
symposium vindt plaats op 28 september 2022 in de middag en avond en 
er wordt voor avondeten en een borrel gezorgd. Het belooft een inter-
actief symposium te worden met veel ruimte voor discussie. Zorg er dus 
voor dat je deze datum reserveert in je agenda en tot op het symposium!

Met vriendelijke VEEterinaire groet,
De symposiumcommissie 



Aankondiging symposium Activiteit
Door: 

DE TOEKOMST

VAN DE

VEEARTS

S Y M P O S I U M 2 0 2 2
V . V . F . C " D E U I T H O F "

28 .09 .22 I INLOOP 13:00

ANDROCLUSGEBOUW C .102

O . D . Z .
W A A R G A A T H E T H E E N ?

Hoe zie jij de
toekomst?

Zorg dat je deze datum vrij houdt, want
het jaarlijkse symposium van de

Veefokkers zal gehouden worden op 28
september. Dit jaar over de toekomst
van de veearts. Want waar gaat het

heen? Wat gaan alle veranderingen in de
veehouderij betekenen voor het werk

van de veearts en wat gaat er gebeuren
met de ketens? Of heb je al wel eens

nagedacht over kruiden als
geneesmiddel? Je gaat er allemaal over

horen en discussiëren op het
symposium, dus zorg dat je

erbij bent!
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Boerenbloed

Hoi Veefokkers,

Ik ben Menno Heijdra. Ik ben 19 jaar, 
eerstejaars en ben gevraagd om een 
stukje te schrijven voor boerenbloed! Ik 
kom uit Muiden, hier heeft mijn vader 
samen met zijn broer een vleesveebedrijf 
van ongeveer 200 beesten. De vee-
stapel bestaat uit 60 dieren die worden 
afgemest; dit zijn zelf gefokte dieren, 
maar ook een deel aangekocht. Om af 
te mesten wordt van alles aangekocht: 
van de beste Belgisch Witblauwe tot een 
goede Holstein. Ook mesten we op het 
moment een paar Piemontese stieren en 
ook een enkele verbeterde roodbonte 
stier af. Van de koeien die worden 
afgemest verkopen we een gedeelte zelf 
aan restaurants, maar ook losse verkoop 
aan particulieren. 

Het bedrijf bestaat voor een groot 
gedeelte uit de opfok van jongvee. Voor 
het opfokken van Belgisch witblauwe 
kopen we dan ook vaak Belgisch 
witblauwe stierkalveren aan om deze op 
een leeftijd van twee jaar af te 
leveren aan de grossier. Onze eigen 
fokkerij bestaat uit stamboek Belgisch 
witblauwe. Hier zijn we een jaar of 5 
geleden mee begonnen met een paar uit 
België geïmporteerde dieren. Deze zijn 
we gaan spoelen om sneller vooruit te 
gaan in de fokkerij. Hiervan hebben we 
ongeveer 50 kalvingen per jaar waarvan 

we alles aanhouden. De embryo’s die 
uit de spoelkoeien komen zetten we 
in Holstein vaarzen, maar de laatste 
tijd vooral in Holstein Belgisch blauw 
kruisingen, omdat deze meer rende-
ment hebben. Sinds vorig jaar zijn we 
dan ook bezig met de het opfokken van 
deze kruisingen. Aangezien mijn oom 
een melkveebedrijf heeft, kopen we 
gewoon al zijn vaarskalveren over. 

Door: Menno Heijdra
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Boerenbloed

Daarnaast hebben we ook nog 50 
schapen. Dit zijn bleu du maine 
gekruist met texelaar. We laten ze in 
het voorjaar afl ammeren en hierbij 
proberen we zoveel mogelijk om 
twee lammeren onder een schaap te 
laten lopen. Dat betekent dus dat we 
elk jaar een aantal leblammeren 
hebben die we vier keer per dag met 
de fl es melk geven. We doen ook al 
het landwerk zelf. Hiervoor hebben 
we echte klassiekertjes zoals de 
Deutz 13006.

Het jongvee boven een jaar laten we de 
hele zomer buiten lopen, net als de koe-
ien die drachtig zijn. Alleen als ze moeten 
kalven komen ze een paar weken op stal. 
Ook melken we 6 koeien om alle kalveren 
volle melk te kunnen geven. Dit bevalt het 
beste en zorgt bij ons ook voor de beste 
resultaten. Ook laten we per jaar een 
aantal kalveren onder hun moeder lopen. 
Dit kan helaas niet onder alle koeien 
en ook alleen in het voorjaar, zodat de 
koeien met kalf het land op kunnen. De 
koeien met kalf worden nog wel bij-
gevoerd om ze goed in conditie te 
houden. 

Verder doen we elk jaar mee aan een 
paar keuringen waar we de laatste twee 
keer ook een kampioen hadden! Voor 
een keuring moeten de koeien speciaal 
geschoren worden om het type en de 
bespiering nog beter zichtbaar te mak-
en, maar echt mooi vind ik het zelf niet. 
Bij de fokkerij maken we vooral gebruik 
van KI. Alleen voor koeien die we niet 
tochtig zien of die na twee keer insem-
ineren nog niet drachtig zijn gebruiken 
we een dekstier. We verkopen zelf ook 
de beste stieren uit de koppel als 
dekstier. Mijn vader doet ook nog de 
veehandel in de buurt dus voor alle 
koeien die weg moeten zorgt hij ervoor 
dat ze naar de juiste grossier gaan.
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Van Veeteler naar Veefokker

Hoi lieve Veefokkers!

Misschien is het jullie opgevallen 
en misschien ook niet, maar sinds 
ruim een jaar(!!) zijn er wat vreemde 
vogels uit Wageningen te vinden in 
de straten van de faculteit Dierge-
neeskunde. Enkelen hiervan mogen 
zich ondertussen ook al ‘Veefokker’ 
noemen. Voor wie nu denkt ‘waar 
heeft ze het over???’, zal ik mij eerst 
nog even voorstellen: ik ben Els, 21 
jaar en afk omstig uit Apeldoorn. 
Voor ik mij een Veefokker mocht 
noemen heb ik met veel plezier in 
Wageningen de bachelor ‘Animal 
Sciences’ gevolgd. Maar toen ik 
hoorde over een minor waardoor 
ik eventueel de master LH in kon 
stromen, was ik gelijk vastberaden 
dit te proberen. De minor zelf was 
behoorlijk intens. We kregen eigen-
lijk alle blokken uit de bachelor in 
sneltreinvaart. Sommige 
onderwerpen gingen wat 
makkelijker af omdat wij die zelf in 
Wageningen ook al behandeld had-
den, andere onderwerpen waren 
compleet nieuw. Met name 
anatomie en ziekteleer waren (en 
zijn) voor mij struikelblokken waar 
ik zeker nog het nodige van aan het 
bijspijkeren ben. Wel waren we veel 

praktischer bezig dan in 
Wageningen, wat ik superleuk vond! 
Dat maakte voor mij duidelijk dat ik 
na het afronden van de minor zeker 
door wou met Diergeneeskunde. 
Ondertussen ben ik al meer dan een 
half jaar bezig met de master LH, 
wat onwijs goed bevalt. Ook ben ik 
gelijk van Wageningen naar Utrecht 
verhuisd, wat best een verschilletje 
is. Zo nu en dan vraag ik me af waar 
ik mezelf nou weer in heb gegooid, 
en in wat voor wereldje ik ben 
beland (want laten we wel wezen, 
de veterinaire wereld is een aparte), 
maar gelukkig is iedereen hier super 
behulpzaam en gezellig! Ik merk dat 
ik hier helemaal op mijn plek ben en 
kijk ontzettend uit naar de jaren die 
ik hier nog mag doorbrengen!

Liefs, Els

Door: Els Dikker



“Ik wou dat ik een hagedis 
was!”

- I. van Klaveren 

“Ze slaapt hier vaker. Als ze lief is blijft ze 
bij me en als ze niet lief is laat ik haar hier”

- D.L.J.M. van der Wielen

“Ik denk dat mijn beenhaar deze week niet 
gegroeid is door gebrek aan voeding”

- P. Braat 

BoerenbabbelsBoerenbabbels

“Ik ben bang dat ik mijn maag uithoest”
- G. Heerkes

“Afrika zou jaloers zijn op mijn 
watervoorraad”

- L. Braam

BoerenbabbelsBoerenbabbels



Boerenbabbels
“Ik wil geen ladies S, ik wil een 

genderneutrale M”
- R. Eckhart

“Elke keer als je die kerkklok hoort is het 
een big die ertegenaan geslagen wordt”

- J. van Kooten

“Ik heb nog nooit zoveel worst in 
m’n gezicht gehad”

- WWS

“Ik heb toch al een paal tussen m’n 
benen”

- T. Bertens 

“Niet naar kijken, gewoon in je 
mond stoppen!”

- W. Zwiep
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Rundveebeoordelen

Op dinsdag 5 april vertrokken er 
2 busjes met Veefokkers richting 
Zeewolde. Daar is namelijk het 
melkveebedrijf De Bremerhoeve 
van Herman Seeuws. Dit runt hij 
samen met zijn vrouw Pieta. Eerst 
kregen we een korte introductie 
over het bedrijf met een bakje koffi  e 
of thee. Herman vertelde dat hij 3 
keer per dag zo’n 110 koeien melkt 
met een jaarlijkse productie van 1,3 
miljoen liter melk. Bij binnenkomst 
vielen ons nog een aantal dingen op. 
Allereerst een enkel paard en een 
kleine koppel zwartbles schapen 
vooraan de stal. Daarna de eenzame 
Jersey koe tussen de Holsteins. 
(Over het paard was nog even 
onenigheid. Is het een fries? Is het 
een warmbloed? Nee dat is het niet 
het is een Fries-Andalusier daar in 
het stro). 
Vervolgens gingen we met zijn allen 
de roosters op. We begonnen met 
een opfriscursus van Jan, werkzaam 
bij CRV, over het uitpunten van een 
koe. Hierna mochten wij met deze 
kennis zelf aan de slag. Eerst zelf 
twee koeien helemaal uitpunten, 
stap voor stap de boven en onder-
balk kenmerken beoordelen.

Nou, dat ging best prima voor de 
tweede keer! 
Vervolgens aan de slag met het op 
rij zetten van 5 vaarzen. Dat was 
toch wel een stukje lastiger. Onze 
volgorde kwam dan ook in de verste 
verte niet overeen met die van de 
expert. Er is dus nog genoeg ruimte 
voor verbetering, maar we hebben 
er zeker wat van geleerd. 
Na deze nieuwe info was het hoog 
tijd voor een biertje met een stroop-
wafel. De vrouw van 
Herman vertelde ons 
ondertussen van alles over de zwart-
bles schapen en vroeg of wij nog 
wat lammetjes de fl es wilden geven. 
Hier konden wij natuurlijk geen 
nee tegen zeggen. Rond 23uur was 
het tijd om terug te keren naar de 
Yalelaan, maar eerst nog een korte 
tussenstop om de gastank vol te 
pompen en wat passagiers te drop-
pen in de Bilt. Al met al was het een 
goedgekeurde avond! 
Rest ons alleen nog Herman, Jan en 
de RVB-commissie te bedanken.  
Tot de volgende keer!

Door: Femke Lenes, Marieke van der Linde & Rosa van de Laarschot



Rundveebeoordelen
Door: Femke Lenes, Marieke van der Linde & Rosa van de Laarschot

Advertentie For Farmers hele pagina

INTENSIEF SAMENWERKEN FOR THE FUTURE OF FARMING

Wij geloven in the Future of Farming. Jij ook?
Krijg jij ook zoveel energie van mensen met passie voor hun vak? Wij wel. 
En wij mogen veel van die mensen tot onze collega’s rekenen! Collega’s met 
ondernemersbloed, net als onze klant, de boer. Mensen die geloven in de 
‘Future of Farming’ en die zich daar iedere dag weer vol enthousiasme voor 
inzetten.

Wat vind je nog meer bij ForFarmers? 
Een informele sfeer, aandacht voor elkaar, ruimte voor eigen initiatief en 
verantwoordelijkheid. En we vinden het belangrijk dat medewerkers zich zowel 
persoonlijk als professioneel blijven ontwikkelen. We leggen de lat hoog, dagen 
je graag uit en daar krijg je ook veel voor terug.

Wat denk je? Pas jij hier bij? 
Check onze traineeships, vacatures en de data van onze Stageselectie-event op 
www.werkenbijforfarmers.nl
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De BLE naar Zuid-Duitsland begon 
in de vroege uurtjes van zaterdag 23 
april, toen 60 enthousiaste Veefokkers 
in de bus werden geladen om vanaf de 
Yalelaan richting Duitsland af te reizen. 
Na een lange rit, waarbij het prachtige 
landschap van het voormalig 
communistisch Duitsland te bewon-
deren was, kwamen we aan op de Agra 
Beurs in Leipzig. Bij deze gigantische 
beurs was er voor ieder wat wils, van 
rundvee shows tot bijzondere schapen 
rassen, van kuikens in de broedmachine 
tot pluizige konijntjes. Buiten waren 
trekkers en andere landbouwmachines 
te zien, ik heb ook mooie goodies 
weten te scoren zoals een emmer en 
een mooie 3 liter kalverfl es, perfect 
voor cocktails.
Alhoewel velen van ons zich hier 
dagen hadden kunnen vermaken, 
vertrokken we rond lunchtijd naar de 
Veterinärmedizinische Fakultät van de 
Universität Leipzig. Deze faculteit was 
gevestigd in meerdere vrij ouderwetse 
gebouwen en besteedt bijzonder veel 
aandacht aan orthopedische 
problemen bij evenhoevigen. Zo 
verrichten zij bijvoorbeeld chirurgie 
aan klauwen en konden patiënten voor 
langdurige behandeling klinisch worden 
opgenomen en na herstel weer terug 
gaan naar het bedrijf van oorsprong.
Na de rondleiding op de faculteit 
werden wij ontvangen bij de Gläsemen 

Kuhstall, ‘de glazen melkstal’. Deze 
moderne stal was pas korte tijd in 
gebruik. Er werden honderden Holstein 
Friesian koeien gemolken volgens het 
batch-milking systeem, waarbij 17 
melkrobots in een halve cirkel staan 
en de koeien op vaste tijden worden 
gemolken.
Voor de belangstellenden nog een 
mooie foto van de inmiddels bekende 
handicat Wiebel. Ik wil bij deze nog de 
commissie en alle andere aanwezigen 
bedanken voor deze onvergetelijke 
week. 

BLE dag 1
Door: Mitzi Vink
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BLE dag 1

En toen brak de zondag alweer 
aan. We begonnen de dag met een 
spannende provinciestrijd. Teams 
werden verdeeld en provinciebanden 
gesmeed. Het weer verdrong ons 
weliswaar even naar binnen, maar dat 
mocht de pret niet drukken. We zijn 
erachter gekomen dat je een Veefok-
ker beter geen berichtje kunt infl uister-
en en dat laten doorgeven, want dan 
komt je bericht nooit goed aan. Het 
was een spannende strijd en we vragen 
ons nog altijd af welke provincie het 
sterkst uit de bus kwam :) 

Toen werd het tijd om ons weer richt-
ing de bus van Teun te begeven en 
gingen we op pad naar de Schotse 
Hooglanders. Het zou maar een klein 
stukje rijden zijn. Helaas bleken de 
kronkelige wegen niet allemaal goed 
bestand tegen de bus van Teun, dus 
een aantal bleke koppies voorin, wat 
frustraties van Teun en minstens een 
uur vertraging later kwamen we dan 
toch aan bij de Schotse Hooglanders. 
Waren sommigen van ons (althans, ik 
in ieder geval) een beetje de verwacht-
ing hadden ietwat hobbymatig ge-
houden koeien, bleek dit een heuse 
professionele Schotse Hooglander 
houderij te zijn met zo’n 40 dieren. De 
topkoeien (althans, Schotse Hoog-
landers) van Duitsland stonden hier 
gewoon. Naast een warm ontvangst 

was het super om deze mensen zo en-
thousiast over hun koeien te horen ver-
tellen, we mochten alles vragen en er 
werd ruim de tijd voor ons genomen. 
We zijn van alles te weten gekomen, 
o.a. over de verschillende kleurslagen 
en standen van de hoorns. Een erg 
mooi bedrijf om te zien!  

Tegen het eind van de middag 
kwamen we aan bij onze slaapplek 
waar we ons over de verschillende 
blokhutjes konden verdelen. Met 
weer een smakelijke maaltijd achter 
de kiezen begaven we ons richting 
het kampvuur, waar we een gezellige 
avond hadden met fi jn liedjes aan het 
kampvuur, uiteraard marsmallows 
en tijd om bij te kletsen en ook wat 
veefokkers te leren kennen die je 
wellicht nog wat minder goed kende. 
Later op de avond werd de gezellig-
heid binnen nog even doorgezet en 
het werd weer een mooie avond. Al 
met had de C’miss weer een mooie en 
gezellige dag voor ons georganiseerd!

BLE dag 2
Door: Maaike Rohling
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Op maandag werden we vroeg 
gewekt, er stond namelijk weer een 
vol programma op ons te 
wachten. De tas de bus in, 
ontbijten en weer fris en fruitig op 
pad. In de bus even de rust pakken, 
een opkikker van de nachtzusters en 
klaar voor het eerste bedrijfsbezoek. 
We kwamen ‘s morgens aan bij een 
struisvogelboerderij. We werden 
ontvangen door de dochter van de 
veehouder en door de dierenarts. De 
groep werd in tweeën gesplitst en we 
kregen ieders een rondleiding. Het 
bedrijf had 6 fokkoppels om gene-
tische variatie te behouden en had 
plaats voor zo’n 1000 struisvogels. 
Ondanks dat de dieren gevoelig zijn 
voor ziekten, is er geen duidelijke 
regelgeving hiervoor en zijn er weinig 
middelen voor behandeling / 
vaccinatie geregistreerd. Na wat zui-
vere bustijd kwamen we ‘s middags 
aan bij een ecologisch varkens bedrijf. 
Hier werden in 4 openfront stallen 
met uitloop 800 vleesvarkens 
gehouden, waar er plek was voor 
1000. Naast de varkens had deze boer 
ook nog een akkerbouwtak met 80 
hectare waar hij voer verbouwt voor 
zijn varkens. De veehouder was zeer 
enthousiast om zijn bedrijf aan ons te 
laten zien. Daarnaast waren er nog 2 
mannen die werkzaam waren bij de 
overheid (Staatlichen Beratung). 

Na afl oop was er aan de inwendige 
mens gedacht, een echte Duitse 
pretzel, een broodje en wat drinken om 
geen zoutintoxicatie te krijgen. Met de 
eerste honger gestild was het tijd voor 
weer wat zuivere bus tijd. Even 
bijkletsen in de bus en een kritische 
analyse van de bedrijven om even later 
aan te komen in München. Met de 
stuurmanskunsten van Teun kwamen 
we veilig aan in het drukke centrum. 
Snel uitladen en op naar het eten, 
bodem leggen voor een avond 
stappen in München. De Milchbar was 
ons domein die avond. We waren niet 
de enigste Hollanders; ook een studiev-
ereniging uit Groningen durfde het aan 
om de Milchbar te trotseren. Een kleine 
strijd in de vorm van een bootrace kon 
dan ook niet ontbreken, om vervolgens 
richting bed te gaan.

BLE dag 3
Door: Stijn Nieuwenhuis en Lieke Braam
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BLE dag 3 BLE dag 4
Door: Linda Vreeswijk

Op dinsdagochtend zaten we 
keurig om 8 uur aan ons ontbijt in het 
hostel. Nadat we in sneltreinvaart 
de bus weer ingeladen hadden in de 
drukke straat in München was het 
tijd om de reis te hervatten richting 
een KI-station  in Greifenberg. Hier 
konden we heerlijk op de tribune 
zitten en toekijken hoe de ene na 
de andere prachtige stier geshowed 
werd. Na ook hier onze lunch genut-
tigd te hebben vertrokken we richting 
de kloosterboerderij. Hier werd een 
melkveebedrijf van zo’n 180 koeien 
gemanaged door monnikken. In een 
klooster moet immers ook gegeten 
worden en de inkomsten uit de 
boerderij waren dan ook meer dan 
welkom (na het zien van het 
machinepark kunnen we concluderen 
dat het met het geld wel goed zat 
hier...). De Fleckvieh koeien werden 2 
keer per dag gemolken in een 
carroussel. De monnik die de koeien 
melkt en die ons tevens de rond-
leiding gaf begon ‘s ochtends om half 
5 al met melken. Gelukkig mocht hij 
door het melken wel het 
ochtendgebed overslaan. Doordat 
de koeien ‘s ochtends al zo vroeg 
gemolken werden, konden ze ook 
‘s avonds om half 5 al gemolken 
worden, dus kon de monnik in 
kwestie ‘s avonds wel het 
avondgebed bijwonen. Het laatste 

bedrijf van vandaag was Staatsgut 
Achselschwang. Hier kregen we in 2 
groepen een rondleiding over het 
melkveebedrijf. Deze boerderij was 
niet zomaar een melkveebedrijf, het 
was namelijk ook een 
onderzoeks- en onderwijslocatie. 
Studenten melkveehouderij konden 
hier onder andere terecht om een 
week intern stage te lopen en 
gedurende deze week mee te draaien 
in het bedrijf. Na de rondleidingen 
vervolgden we onze weg naar de 
volgende slaaplocatie. Geheel in stijl 
van deze dag sliepen we in een soort 
kerkje. Wat hier het snipsnavel-
klassement niet ten goede kwam was 
het feit dat de mannen en vrouwen in 
gescheiden kamers op aparte gangen 
moesten slapen. Omdat in Nederland 
koningsnacht gevierd werd, was de 
lustrumgangersavond in oranje 
thema. Na een leuke quiz over voor-
gaande BLE’s (waar overigens nog 
steeds het winnende team niet van 
bekend is) werd tot in de late late 
uurtjes feest gevierd, waarbij limboën 
in een rolstoel natuurlijk niet mocht 
ontbreken. Nadat iedereen zijn 
schoenen weer bij elkaar gezocht 
had (vanavond was het tijd voor een 
sokkenborrel) was het tijd om 
in bed te duiken om hier nog heerlijk 
(maximaal) 2 uurtjes te slapen.
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BLE dag 5

Na een geslaagde koningsnacht 
stapten we woensdag weer heer-
lijk brak in de bus. Op weg naar 
het eerste bedrijf moest Annabel 
het kogel lamme vest afstaan aan 
Carmen, ook al was ze zelf ook 
erg goed gegaan.Toen kwamen 
we aan bij het eerste bedrijf, een 
melkgeiten bedrijf met 200 bunte 
Deutsche Edelziege, Alpine geiten. 
Na een korte rondleiding door de 
stal konden we verse geitenmelk 
recht uit de tank proeven. Dat was 
een lekkere verfrissing.
Na weer een stukje in de bus gere-
den te hebben kwamen we bij het 
volgende bedrijf; een fokbedrijf 
voor Weiße Deutsche Edelziege. 
Dit was een  bijzonder bedrijf waar 
zelfs nog wat Nederlands bloed 
rondliep onder de fokbokken. 
Hier hebben we genoten van twee 
gigantische pretzels.
Toen zijn we doorgereden door 
de prachtige groen glooiende 
voetheuvels van de Alpen naar het 
laatste geitenbedrijf van de dag. 
Hier werden 100 stamboek Bunte 
Deutsche Edelziege gehouden. Het 
begon met een rondleiding door 
de ruimte waar hij kaas maakte. 
Daarna door naar een best mooi 

gerenoveerde stal met op de 
zolder een hooi drooginstallatie 
die erg veel interesse wekte. Voor 
ons vertrek kregen we ook nog een 
heerlijk stukje geitenkaas waar de 
meesten erg van genoten.
Na deze mooie dag zijn we ook 
nog langs geweest bij Saluvet; 
een farmaceut voor onder andere 
homeopathische middelen die ook 
in Nederland gebruikt worden. 
Hier kregen we ook de goede 
Duitse maaltijd van nudeln, kartof-
felsalat und ravioli. Na deze lange 
dag was er weinig feest en hebben 
de meeste mensen het ‘s avonds 
vlot voor gezien gehouden om te 
gaan slapen, vooral aangezien niet 
iedereen een excursie had geskipt 
om maar even in de bus te slapen.

Door: Niels Arends
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BLE dag 6
Door: Matthieu van Vuuren

De laatste volle dag van de BLE 
was alweer aangebroken toen 
het ochtendgloren de Veefokkers 
deed ontwaken na een voor de 
meeste bovengemiddeld lange 
nacht. Vandaag was het de dag 
om hoogtemeters te maken in 
het klimbos. Enkelen waagden 
zich direct aan het bruine par-
cours terwijl anderen wat rustiger 
aan begonnen, en weer anderen 
besloten om op veilige grond hun 
promillage alcohol op een steady 
state te houden. Tevens was het de 
dag waarop de zon heerlijk te 
voelen was en de fl uimige jurkjes 
nog beter tot zijn recht kwamen. 
Na al onze avonturen in het klim-
bos stapten we weer de bus in om 
door het berglandschap te touren 
naar het volgende bedrijf. Een 
biologisch bedrijf met wat 
vleeskoeien, varkens en een 
dozijntje kippen. Alsof dit 
bedrijf in het heuvellandschap al 
niet charme genoeg had reden 

we naar een externe locatie waar 
nog wat pluimvee te vinden was. 
Plots stonden we daar met de 
veefokker touringcar midden in 
een idyllisch plaatje van kippen, 
heuvellandschap, hakselende 
boeren en een helderblauwe 
lucht. Dit bleek tevens een ideale 
fotoboot voor fl uimige jurkjes. 
Na dit bezoek werd de laatste 
slaaplocatie aangedaan, waar 
niet te preuts werd gedaan met 
gezamenlijke baden. Er werd nog 
één keer gedanst, gefl uimd en buik 
gegleden waarna de meesten weer 
in hun eigen bed zijn beland.
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BLE dag 7
Door: Eric Linssen

Vrijdag! Wat gaat die mooie week 
toch altijd snel he! Maar niet getreurd, 
de laatste dag werd
afgesloten met een van de mooiste 
excursies. We waren welkom bij Herr 
Ulrich Hahn van Fischzucht
Hahn. Deze viskwekerij kweekte al 
sinds 1900 met name forel, zalmforel, 
karper en steur. Daarnaast
beviste hij ook nog 300 km Rijn met 
zijn visboot. In een 8 tal kleine vijvers 
werd iedere week
ongeveer 400 kilo forel geslacht die 
vervolgens op locatie werd gerookt 
met berkenhout en verkocht
werd aan lokale particulieren en 
restaurants. Deze forel werd recht-
streeks uit Denemarken
geïmporteerd. De dikste werden op 
een leeftijd van 3 jaar en een gewicht 
van 5 a 6 kilo geslacht. De
grootste ziektekundige plaag was de 
reiger. Deze pikte de vissen op de rug 
kapot, want het lukte de
reiger toch vaak ook niet om de vis 
vervolgens echt te vangen met als 
gevolg dat deze vissen niet
meer verkoopbaar waren. Op de vraag 
wat hij met deze vissen deed ant-
woorde Ulrich; “Ich esse 5
Tagen pro Woche Fisch’’ kortom; niks 
ging er verloren. De forel kreeg een A- 
kwaliteit voer in pellet
vorm. Hiermee lukte het hem om een 
voerconversie van 1 te bereiken. In 

totaal werd er ongeveer 4
kuub water ververst per minuut over 
alle vijvers. Dit water kwam van een 
bovenliggend meer hoger
op de heuvel. In dit meer van een paar 
hectare bewaarde Ulrich zijn mooiste 
vissen. Als hij echt een mooie en 
bijzondere forel, karper, steur of 
snoek tegenkwam die eigen-
lijk bestemd was voor de
verkoop (lees; slacht) mocht deze de 
rest van zijn leven in het grote meer 
verblijven. De fi losofi e van
Ulrich was dan ook dat als je echt iets 
moois en bijzonders tegenkwam, je 
dit moest koesteren. Best
een mooie gedachte om mee af te 
sluiten als je het mij vraagt.
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Dinsdag 22 maart was de dag 
waarop de veefokkers in grote 
getalen afk wamen op een lezing 
over BVD, IBR en bijbehorende 
biosecurity. De kamer liep vanaf 
18.00 tot aan de nok vol met 
hongerige studenten waarvoor 
de commissie broodjes knak-
worst en soep had klaargemaakt. 
Na dit heerlijke maaltje trok 
iedereen naar C.101 om daar naar 
de lezing van Monique Driesse en 
Ernst Jan Grootenhuis, 
beide werkend bij Boehringer-
Ingelheim, te komen luisteren. 
Monique nam leiding over de 
lezing en begon te vertellen over 
IBR. Hierbij maakte ze het 
mogelijk voor de beginnende 
student om de beginselen van 
het virus te leren, maar dook ze 
de diepte in tijdens de vragen 
van de masterstudenten. 
Regelmatig brak Ernst Jan in om 

te helpen bij het beantwoorden 
van de soms behoorlijk 
ingewikkelde vragen. Na 
uitvoerig uitleg over het virus, 
de symptomen en diagnost-
iek was het tijd voor een korte 
pauze waarbij de veefokkers zich 
tegoed deden aan koffi  e en thee. 
Na de pauze werd ook BVD niet 
gespaard, met wederom duide-
lijke uitleg en lastige vragen. 
De tijd leek te vliegen, toen de 
bewaker kwam kijken of we niet 
al bijna klaar zouden zijn. Echter 
was biosecurity nog niet aan bod 
geweest en werd ook dit met een 
aantal voorbeelden en 
statistieken tegen het licht 
gehouden. Concluderend was 
iedereen het eens: biosecurity is 
belangrijk! Afgeladen met 
nieuwe kennis koerste de 
studenten tevreden weer naar 
hun huizen.

Lezing BVD, IBR en biosecurity
Door: Bart Veld
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Afgestudeerd ...
Met Enjo Olthof

In deze rubriek laten we elke 
editie een pas afgestudeerde 
dierenarts en zijn praktijk aan het 
woord. We vroegen hen hoe de 
eerste periode is bevallen.

De pas afgestudeerde dierenarts:
Hallo Veefokkers!

Na 6 jaar studeren ben je ineens 
dierenarts, wat nu? Op zoek naar 
een baan of misschien heb je dit al 
geregeld tijdens je studie. Wat voor 
praktijk zoek ik? Een kleine 
praktijk waar je alle diersoorten nog 
voorbij ziet komen of een grotere 
praktijk die diersoort specifi ek te 
werk gaat? Zelf heb ik bij een aantal 
praktijken meegelopen en tijdens 
een sollicitatie altijd geprobeerd 
een dagje mee de boer op te gaan. 
Zo krijg je een goede indruk van de 
praktijk en de sfeer tussen de (toe-
komstige) collega’s. Sinds 
september 2021 ben ik aan het 
werk bij van Stad tot Wad 
dierenartsen in Loppersum. Terug 
naar mijn roots, want het 
praktijkgebied is de omgeving waar 
ik ben opgegroeid. Toch kom je 
er dan tijdens je werk nog achter 
dat er nog een hoop weggetjes en 
leuke plekjes zijn, waar je nog nooit 

van gehoord had. Bij van Stad tot 
Wad, zijn we met 9 dierenartsen 
voor de landbouwhuisdieren, een 
groot team wat voor mij één van de 
hoofdredenen was om hier te 
gaan werken. Er is namelijk een 
hoop kennis in huis en in korte tijd 
maak je een hoop casussen mee! 
De eerste weken ben ik met alle 
collega’s mee op pad gegaan, om 
de veehouders te leren kennen en 
te zien wat de werkwijze binnen de 
praktijk is. Ik had het geluk dat ik 
een ingerichte auto kreeg en dus al 
vrij snel mijn eerste visite alleen kon 
gaan doen. Het betrof een 
euthanasie, van een koe waar we 
die ochtend al bij waren geweest. 
Er kon dus weinig misgaan, maar 
toch voelde het als een euforisch 
moment dat je voor het eerst 
ergens alleen heen gaat. Langzaam 
aan werden er steeds meer visites 
bij mij ingepland en hadden we in 
het begin nog de afspraak alle 
patiënten telefonisch door te 
spreken. Voor de veehouder fi jn 
om ook mede van een vertrouwd 
persoon een advies te krijgen, voor 
de praktijk fi jn om te weten wat ik 
uitspook en voor mij fi jn om 
bevestiging dan wel aanvullingen 
op het gemaakte plan te krijgen. 
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Afgestudeerd ...
Met Enjo Olthof

... en dan?

In de loop van de tijd komen 
bepaalde dingen natuurlijk terug en 
begin je te vertrouwen op je eigen 
handelen en laat je het telefoontje 
achterwege. Dan het moment dat 
je voor het eerst naar een 
verlossing moet; een slag in de 
baarmoeder. “Ga eerst maar kijken, 
ik ben wel in de buurt”, zei een 
collega. Prima, bij aankomst blijkt 
er inderdaad een slag in de dracht 
te zitten. Dus ik bel de collega voor 
hulp: “Probeer het zelf eerst maar, 
ik kom er zo aan.” Zo gezegd, zo 
gedaan en warempel het lukte ook 
nog (voordat de collega op het erf 
stond), weer een geluksmomentje. 
Een week later, opnieuw een koe 
met een slag. Deze kreeg ik er met 
geen mogelijkheid uit, dus een 
collega gebeld. Die pakte de 
Gyn-stick en draaide hem er zo 
uit. Een prettige tool om achter de 
hand te hebben dacht ik. Dus op de 
praktijk nog maar even een 
demonstratie van hoe zo’n 
Gyn-stick nu precies gebruikt moet 
worden. 

Het ziet er een beetje fout uit, maar 
dat zorgt ook wel weer voor wat 
hilariteit binnen de 
praktijk. Mocht je nieuwsgierig 
geworden zijn naar van Stad tot 
Wad of wil je eens een dagje 
meelopen, dat kan altijd!

-Enjo Olthof-
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Begeleiding pas afgestudeerde 
dierenarts bij van Stad tot Wad 
Bij van Stad tot Wad dierenartsen 
streven we altijd naar een 100% 
tevreden medewerker, klant en dier. 
Specifi ek in die volgorde. Als werkne-
mers tevreden en gelukkig zijn, komen 
resultaten vanzelf. 
Jonge dierenartsen hebben specifi eke 
begeleiding nodig. Binnen ons land-
bouwhuisdieren team heerst eigenlijk 
de fi losofi e, “als je binnen het team 
past, maken wij wel een dierenarts van 
je”. Daarmee bedoelen we te zeggen 
dat het meer uitmaakt wie je bent en 
of je er tussen past, dan wat je kunt. 
De plek waar je werkt, en zeker je 
eerste praktijk en begeleiding, doen 
er toe. Wij nemen dat ook uitermate 
serieus. Voor veel mensen is hun 
afstuderen een kroon op het werk van 
een leven lang leren, met als doel zijn 
of haar jeugddroom verwezenlijken. 
Als mentor en praktijk wil je niet op je 
geweten hebben dat iemand z’n 
meisjes- of jongensdroom uiteenspat 
door matige begeleiding. 
Hoe doen we dat? Door jonge 
dierenartsen gelijkwaardig te 
benaderen en altijd bereikbaar te zijn. 
Daar hoort bij dat alles gezegd kan 
worden. Openheid over onzekerheid 
is daarin juist goed. Ervaren collega’s 
spelen hier een heel belangrijke rol 
in. Als zij laten zien dat er bij hen ook 

wel eens wat fout gaat of het ook niet 
altijd weten, dan schept dit een sfeer 
waarin het kan gebeuren dat er fouten 
worden gemaakt en mensen de ruimte 
voelen om het hier over te hebben. 
In principe gaan startende 
dierenartsen een aantal dagen mee 
met huidige medewerkers, voor-
namelijk om te proeven hoe er wordt 
omgegaan met veehouders/klanten. 
Voor jezelf en klanten is het belangrijk 
dat je hen op eenzelfde manier benad-
erd als de andere dierenartsen. 
Daarbij is het wel belangrijk om jezelf 
te blijven. Vervolgens gewoon 
beginnen met visites rijden en veel 
overleggen. Dat betekent voor de 
collega’s: altijd, maar dan ook altijd, 
bereikbaar zijn. Gesprekken worden in 
het begin ongeveer om de twee weken 
ingepland, dan elke maand. Die gaan 
niet alleen over het rijden van visites, 
maar ook over of je kunt aarden. Uit-
eraard is dit ook naar behoefte, als je 
graag meer gesprekken hebt of meer 
overlegt, dan kan dat. Randzaken zijn 
belangrijk en indien goed geregeld 
geven deze rust. Denk aan een auto, 
een sleutel van de praktijk, standaard 
autoapotheek, etc. Dit geldt ook 
voor behandelinstructies. Het schept 
duidelijkheid, en ook vertrouwen bij 
de boer, als alle dierenartsen (min of 
meer) hetzelfde doen. Voor begin-
nende dierenartsen is dit belangrijk.

... en dan?
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... en dan? Lezing biologische veehouderij
Door: Len Mons

Dinsdagavond 22 maart hadden we 
een interessante lezing over 
biologische veehouderij. Na een 
heerlijke pasta in de kamer werden we 
door David Speksnijder en Josine 
Gelauf meegenomen langs de ins en 
outs van de biologische 
varkenshouderij en biologische rund-
veehouderij. Eerst werd de focus 
gelegd op wat biologische veehouderij 
daadwerkelijk inhoudt waarbij 
uitgelegd werd dat het een combinatie 
is van zorg, gezondheid en ecologie. 
Biologische ondernemers werken 
samen met de natuur. Wanneer 
ondernemers biologisch willen worden 
hebben ze te maken met een 
omschakelperiode waarin de kostprijs 
zal stijgen terwijl de opbrengst 
hetzelfde blijft. De hoge kostprijs zorgt 
ervoor dat Nederland 
momenteel slecht scoort in de EU wat 
betreft de biologische veehouderij. 

Toch is het streven om in 2030 25% 
van alle veehouderij omgeschakeld 
te hebben naar biologisch. Na deze 
introductie gingen we dieper in op 
de verschillende sectoren waarbij 
de verschillen tussen de biologische 
sector en de gangbare sector aan bod 
kwamen. Zowel fi nanciële en 
praktische verschillen zoals opbrengst 
en zoogperiode maar ook de 
verschillen in monitoring, 
behandeling en de prevalentie van 
dierziekten werden besproken. 
Afsluitend liepen we langs alle punten 
waaraan een bedrijf moet voldoen 
voordat het de biologische status 
krijgt. Erg interessant om te horen hoe 
dat in zijn werk gaat en waar allemaal 
op gelet moet worden.
Na de lezing was er nog de mogelijk-
heid voor een alcoholische 
versnapering waarna we richting de 
eerste vet-inn gingen. 
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Jong geleerd is oud gedaan

Hallo Veefokkers,

Dit keer aan mij de eer een stuk te 
schrijven in de Koeieletters. 
Voordat ik begin zal ik me eerst even 
kort voorstellen. Mijn naam is Ruurd 
Tigchelaar en ik ben begonnen aan 
de studie diergeneeskunde in 2002 
en in 2003-2004 was ik bestuurslid 
bij jullie mooie vereniging. Na mijn 
studie ben ik bijna 10 jaar werkzaam 
geweest bij Dierenkliniek Vechtdal 
waar ik voornamelijk rundvee en 
vleeskalveren deed. Sinds 2020 werk 
ik bij Dierenkliniek 
Oldenzaal-Losser. Hier ben ik 
mede-eigenaar van de praktijk en we 
behandelen hier voornamelijk rund-
vee en paarden en ik woon in het 
mooiste dorp van Twente, namelijk 
Beuningen. 

Enkele weken geleden werd mij 
gevraagd om een stuk te schrijven. 
Het liefst een verhaal waarin de 
studententijd (bij de veefokkers) en 
het leven erna als dierenarts ge-
combineerd wordt. Het vinden van 
verschillen tussen deze twee peri-
odes is niet zo moeilijk, maar wat 

zijn nou de overeenkomsten? Of 
beter gezegd, wat verandert er niet 
als je als Veefokker de faculteit t.z.t. 
verlaat en de praktijk in gaat?

De grootste overeenkomst tussen 
een veefokker op de faculteit en 
een LH-dierenarts in de praktijk is 
het vele koffi  edrinken. ’s Ochtends 
vroeg omdat het nodig en lekker is 
en daarna gedurende de dag omdat 
je dat zo gewend bent. Koffi  e drink 
je eigenlijk nooit alleen. Of je nou 
student bent of dierenarts, koffi  e is 
de katalysator van een gesprek. 
Het gesprek duurt in elk geval min-
imaal zolang als het bakje koffi  e. 
Koffi  e drinken doe je als je op de 
praktijk bent, maar de 
koffi  e smaakt mijns inziens het best 
aan de keukentafel bij de klanten 
thuis. Meestal bespreek je eerst 
de bedrijfsrelevante zaken en ga je 
daarna over op want mensen het 
liefst doen, praten over niks. Heb 
je t al gehoord… En net zoals in 
de Veefokkerskamer zijn er onder 
je klanten altijd enkelen die alle 
roddels als eerste weten. Je denkt 
misschien dat een boer de hele dag 

Door: Ruurd Tigchelaar
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Jong geleerd is oud gedaan

druk is met zijn bedrijf en niet altijd 
tijd en oog heeft voor wat er verder 
om zich heen gebeurd. Nou vergeet 
dat maar. Als er 1 beroepsgroep is 
die alles van elkaar weet zijn dat wel 
veehouders.  Als ik in Saasveld een 
scheet laat hebben ze ‘m in De Lutte 
al geroken.

Het mooie van ons vak zijn de 
mensen. Diergeneeskunde prak-
tiseren is schitterend, maar als de 
dieren geen eigenaar hadden was 
er voor mij geen zak aan. En zo 
wordt er ook naar ons, de diere-
narts, gekeken. Je bent een knappe 
dierenarts als je goed werk levert. Je 
bent een goeie als je daarnaast ook 
gezellig aanschuift bij de koffi  e. 
Kundigheid, handigheid en aardig-
heid! Dat maakt een goede diere-
narts. Kundigheid, daarvoor is de 
studie. Handigheid, daarmee wordt 
je geboren (of niet). Aardigheid, 
daarvoor bestaat de VVFC.
Het mooie van koffi  edrinken is dat je 
een kijkje krijgt bij je klanten in huis. 

De rest van de familie, het interieur, 
de netheid. De bezoekers van de 
Veefokkerskamer zijn een goede 
afspiegeling van de mensen die later 
jullie klanten zullen zijn. Allen inter-
esse voor de agrarische sector, maar 
verder zo divers als de dieren in de 
ark van Noach. 

Wat je zoal kunt verwachten bij de 
koffi  e: 
- Kwam een keer bij een oude dame 
in huis, of ik koffi  e wil? Jawel. 
Krijg ik koffi  e in een kopje dat te 
smerig is om vast te pakken. Opeens 
zie ik 2 cm naast het oor een kleine 
schone plek op het kopje, dus daar 
zet ik mijn lippen aan. “Dat doe je 
goed dokter, daar pak ik ‘m ook 
altijd..”
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- Koffi  edrinken rond 15.00 bij een 
veehouder, smaakt een beetje matig. 
Wat blijkt, ’s ochtends voor melken 
wordt er koffi  e gezet, zoveel dat je er 
de rest van de dag van kunt drinken.
- Boer en boerin zien er nogal onver-
zorgd uit. Kom je in de keuken, zitten 
daar 4 wonderschone dochters.
- (buitentemperatuur 35’C) Hey Ruurd, 
wil je eerst koffi  e, de boer zit al bin-
nen. En of hij binnen zit. 160 kg LG, be-
nen wijd, niks aan behalve een ‘witte’ 
slip. Deed me denken aan Onslow. 
- Borstvoeding aan tafel. Op zich niks 
mis mee. 

Maar om eerst 5 min. topless koffi  e 
in te schenken en koekjes uit te delen 
was wat ongemakkelijk.
- Koffi  e bij twee vrijgezelle broers en 
dan eerst naar zolder moeten voor 
een derde stoel, omdat er nooit volk in 
huis komt.
- Of ik koffi  e wil? Ik denk ‘eindelijk ge-
lukt om hier koffi  e te drinken na vele 
jaren’. Wordt het een half bakje tussen 
melktank en spoelbak.

De praktijk bestaat natuurlijk niet 
alleen uit boeren. Tip: drink ook eens 
koffi  e bij DSK of De Solley.

Groet Ruurd
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Veefokker zoekt ...

In deze rubriek stelt een van ons 
Veefokkers zich aan eenieder voor die 
geïnteresseerd is. We zullen wat meer 
over hem/haar te weten te komen en 
bovenal, waar ze naar op zoek zijn! 
Herken je jezelf in waar naar gezocht 
wordt en denk je; dit is wat voor mij? 
Mail dan naar 
koeieletters2@gmail.com!

Naam: Isabelle Wakkers
Leeftijd: 22 alweer
Startjaar: 2018 
Fokdoel: Qua uiterlijk niet een super 
duidelijk type, maar als ik dan moet 
kiezen donker haar en krullen. Qua 
innerlijk vooral lekker sociaal, iemand 
waar je goed mee kunt lachen, beet-
je eigenwijs maar ook wel af en toe 
serieus.
Hobby’s: Reizen, fotografi e, 
paardrijden, skiën, surfen (of nouja 
pogingen doen om op een surfb oard te 
gaan staan).
Favo voer: Lastig, ik houd heel erg 
van Thais en Indonesisch eten, maar 
ook van Italiaans. In ieder geval geen 
standaard AVG’tje.
Vroege vogel of avondmens: Dan toch 
wel een avondmens 
Ideale eerste date: Iets actiefs doen 
samen, in ieder geval geen diner wat 
potentieel heel ongemakkelijk kan 
worden als het niet klikt. 
IHOSKA’S: Volgens mij is het redelijk 

algemeen bekend, maar ik heb een 
vrij lage alcohol tolerantie
Als je de laatste persoon op aarde 
zou zijn: Dan zou ik waarschijnlijk de 
hele dag dieren aan het knuff elen zijn
Wat is iets dat je stiekem graag 
doet?: Schilderen/ tekenen
Waar krijg je kippenvel van?: On-
geveer elke temperatuur onder de 15 
graden, ik heb het snel koud haha. 
Wat maakt je gek?: Als ik ergens heel 
lang voor in een rij moet gaan staan 
wachten. Of als mensen mega asociaal 
doen.
Ultieme vakantie: Backpacken of 
roadtrippen en dan lekker veel afwisse-
ling in omgeving en activiteiten.
Waar kunnen we je ‘s nachts voor 
wakker maken?: Brownies!
Favo shotje?: Als het maar geen Essa-
cher Luft is (sorry Hotel de Bilt)
Welk nummer trekt jou altijd naar de 
dansvloer?: Ik ben tijdens het uitgaan 
sowieso niet echt van het stilstaan, 
maar als Sterrenstof opkomt dan ga ik 
even extra hard los. 
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Lezing Boerenburgerbeweging
Door: Maarten ter Haar

4 april jongstleden was het dan 
eindelijk tijd voor de BBB lezing. Veel 
lezingen worden er niet gehouden in 
de collegezaal, maar daar was voor 
deze lezing met rechte voor gekozen. 
Vanaf hoorcollege vijf van CM zit de 
hoorcollegezaal tijdens onderwijs 
namelijk nooit meer zo vol. Mevrouw 
Van der Plas bracht ons eerst wat verd-
er op de hoogte van de 
activiteiten op de agenda in het 
binnenhof, om daarna te specifi ceren 
en verduidelijken wat het beleid van 
de BBB is wat betreft het bijwonen van 
vergaderingen en commissies. Toen 
kwamen we aan bij het echte doel van 
de avond, het debat/vragen-
uurtje. Uiteraard was er veel 
sympathie voor de waarden van de 
BBB, desalniettemin waren partij-
standpunten scherp geëvalueerd, en 
werd er kritisch doorgevraagd op de 
minder bevredigende antwoorden of 
controversiële onderwerpen. 

Uiteindelijk na wat misverstanden over 
en weer, kwamen we dan toch vaak uit 
op meer bevredigende antwoorden en 
waren het al met al aardige discussies.
Na de lezing zelf was er dan uiteraard 
nog tijd voor wat gezelligheid en 
versnaperingen. Hierbij deed mevrouw 
Van der Plas ook nog gezellig mee, net 
als de verdere (luchtigere) discussies, 
want uiteraard gingen die nog wel 
even door. Om tot slot af te sluiten met 
een mooie groepsfoto en een fi lmpje 
voor Twitter, waarbij mevrouw Van 
der Plas nog kennis mocht maken met 
twee mooie veterinaire tradities, ons 
mooie verenigingslied en het zingen 
voor het maken van een foto.
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Excursie Voerfabriek Nijsen
Door: Melissa van der Veen

Op 4 juni reden we met z’n vieren 
richting Nijsen voerfabriek. Na een 
reis van anderhalf uur werden we 
hartelijk ontvangen door Karel van 
der Velden, die ons eerst een 
introductiepraatje gaf. Hierin 
maakte hij duidelijk dat Nijsen 
volgens een circulair voersysteem 
te werk gaat, door het voedsel 
van consumenten te verwerken in 
diervoeding. Dagelijks krijgen ze 
vrachtwagens vol aan bijvoorbeeld 
niet verkochte producten, mislukte 
(test)producten of producten over 
de houdbaarheidsdatum ter verw-
erking. Dit food to feed 
proces is bij Nijsen uniek door-
dat het zich allemaal op 1 locatie 
bevind. Na een duidelijk inleidend 
praatje kregen we een rondleiding 
over het bedrijf heen. Het voedsel 
werd gesorteerd in bakken en 
verwerkt. Van broodjes tot snoep-
goed tot de 

koningsdagtompouchen; alles 
was er te vinden. Met speciale 
machines werden alle verpakkin-
gen van de producten gehaald en 
eruit gefi lterd. Na de verwerkin-
gen werden de producten in de 
juiste verhoudingen gemengd om 
tot een voedzaam varkensvoer 
te komen. Na deze ontzettende 
interessante excursie stapten we, 
met een door Nijsen gemaakte fl es 
wodka, weer in de auto. Na een 
kleine tussenstop bij de Mac, want 
al dat eten had ons toch wel hon-
gerig gemaakt, kwamen we met de 
hitjes van Dj Douwe weer aan op de 
uithof. Al met al een super leuke en 
leerzame excursie!
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Onderzoek van een masterstudent

Ha Veefokkers!
Of eigenlijk ‘How ya doin Cattle-
fuckers!’, want ik schrijf vanuit 
Amerika! Om precies te zijn schrijf 
ik vanuit Athens, een stad vlakbij 
Atlanta, wat de hoofdstad is van 
‘the peach state’ Georgia. Na heel 
wat geneuzel is het gelukt om de 
oceaan over te steken om hier 
mijn onderzoeksstage te 
voltooien. Ik ben hierbij gekomen 
doordat OSZ mij middels een 
mailtje wees op het programma 
genaamd ‘Boehringer Ingelheim 
Veterinary Scholars Program’, wat 
eigenlijk neerkomt op het feit dat 
je een beurs krijgt om je 
onderzoek in Amerika, Canada of 
Mexico te gaan doen. ‘Heel vet!’ 
dacht ik toen ik dit zag, maar ook 

de keerzijdes van Amerika komen 
naar boven. Neem bijvoorbeeld het 
eeuwig bureaucratisch gezeik om 
een stempel in je paspoort. Mijn 
visum aanvraag ging zeker niet 
van een leien dakje; ik ben er zelfs 
voor naar Brussel afgereisd. Maar 
als je dan eenmaal in het vliegtuig 
stapt ben je dat allemaal vergeten 
en focus je volledig op hetgeen wat 
komen gaat: onderzoek doen in 
Amerika! In mijn geval dus in Athens, 
waar de basis ligt van de ‘University 
of Georgia’, kortweg UGA. Waarom 
de UGA vraag je je misschien af? 
Omdat ik geïnteresseerd in 
pluimvee ging ik bij de sectie 
pluimvee eens navragen waar ik in 
Amerika dan terecht kon, waarbij zij 
in koor antwoordden: 

Door: Nick van Bentem
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‘Ga naar Georgia!’. De UGA staat 
goed aangeschreven als het gaat 
om pluimvee; bekende onderzo-
ekers zoals Mark Jackwood (IBV 
onderzoek) komen hier vandaan. 
Dus zo geschiedde en kwam ik in 
contact met mijn supervisor dr. 
Perez, die zichzelf en zijn lab heeft 
gespecialiseerd in infl uenzavirussen. 
Hij vertelde mij dat ze deze zomer 
een proef gaan doen met een zelf 
ontworpen (gemodifi ceerd) levend 
geattenueerd vaccin (MLV) tegen 
het H9N2 aviaire infl uenzavirus 
(AIV). Super cool! Eigenlijk komt het 
er op neer dat er recombinant virus 
gebruikt wordt, die een speciale 
moleculaire diagnostische marker en 
immuun stimulerende genen bevat, 
die kan worden gebruikt als een MLV 
tegen H9N2 AIV. Op het moment 
zijn er geïnactiveerde vaccins tegen 
verschillende AIV’en op de markt, 
maar dit brengt nadelen met zich 
mee zoals het niet kunnen uitvoeren 
van massa-applicatie (wat we wel 
graag doen bij kippen: SPRAYEN!) 
en de beperkte immuunrespons die 
geïnactiveerde vaccins teweegbren-
gen. Dit laatste berust vooral op het 
feit dat geïnactiveerde vaccins een 
goede humorale 

afweerreactie geven (B-cellen), 
maar de cellulaire afweerreactie 
achterwegen blijft (T-cellen). 
Levend geattenueerde vaccins 
doen dit echter wel, omdat zij 
letterlijk in staat zijn om cellen 
te infecteren.  Daarnaast wordt 
de veiligheid van het vaccin en 
de daadwerkelijke bescherming 
meegenomen in het onderzoek 
door een daadwerkelijke 
challenge met een veldvirus. Nu 
denken jullie misschien: ‘Nick, 
H9 aviaire infl uenzavirussen zijn 
toch laag-pathogeen? Waarom 
wordt er geen vaccin gemaakt 
tegen hoog-pathogene H5 of H7 
aviaire infl uenzavirussen?’. Dat 
is zeker waar en er zal na deze 
studie ook een studie volgen 
tegen H5 AIV, maar dat maakt 
deze H9 studie zeker niet
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minder belangrijk gezien het feit dat 
infl uenzavirussen kunnen doen aan 
‘antigenic shift’ naast dat ze 
gewoonweg kunnen muteren 
(antigenic drift). Dit houdt eigenlijk 
in dat bij een co-infectie van één 
cel, de virussen hun antigenen uit 
kunnen wisselen en dus van laag- in 
hoog-pathogeen kunnen 
veranderen. Dit moet ook zeker in 
de gaten gehouden worden tijdens 
de challenge in de studie, met 
andere woorden: kan ik zorgeloos 
de vaccinatie toedienen, zonder 
dat er misschien wel meer virulente 
virussen ontstaan? 
Samenvattend zijn er dus 3 doelen in 
het onderzoek:
1. Het genereren en vergelijken 
van een MLV tegen H9 AIV en later 
tegen H5 AIV, met geïnactiveerde 
vaccins.
2. Veiligheid en bescherming van 
pluimvee na challenge met een LPAI 
en/of HPAI na de MLV.
3. Het karakteriseren van de impact 
van het gebruiken van een MLV 
op mutaties in het genoom van de 
AIV’en door het sequensen van het 
virus dat wordt uitgescheiden door 
gevaccineerde vogels.

Benieuwd hoe de studieopzet er 
precies uitziet of andere vragen over 
onderzoek doen in Amerika of de 
BIVSP? Schroom dan niet om mij te 
berichten/aan te spreken!

See yaaaa,
Nick (van Bentem)
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Door: Doortje Waasdorp
Rundveebeoordelen 17 mei

Op dinsdag 17 mei was het weer 
tijd voor een avond rundvee 
beoordelen. Ditmaal was het een 
thuiswedstrijd, gezellig op de 
Tolakker. Daarnaast was het ook 
echt een wedstrijd, namelijk het 
veterinair kampioenschap rund-
vee beoordelen. 
Gelukkig lieten we ons daardoor 
niet afschrikken en stond er een 
gezellige groep op de Tolakker. 
Er stonden 2 koeien en 5 vaarzen 
voor ons klaar. 
Als eerst begonnen we, samen 
met de inspecteur, een koe 
compleet uit te punten. Hier 
werd er uitgelegd waar naar 
gekeken wordt bij de koe en 
wat goed en juist minder goed 
is. Daarna moesten we zelf de 5 
vaarzen op volgorde gaan zet-
ten en de andere koe compleet 
uitpunten. Vooral de vaarzen op 
volgorde zetten was nog knap 
lastig. Toen iedereen klaar was 
liep de inspecteur met ons de 5 
vaarzen langs. Het echte strijden 
voor het kampioenschap kwam 
nu pas: Iedereen die minder dan 
50 strafpunten had moest een 
mondeling houden over de vol-
gorde van de 5 vaarzen. 

Zelf moest ik dit ook doen, maar 
dat is toch wel een stukje lastiger 
dan 1 t/m 5 op een formulier 
invullen. Gelukkig hielp de 
inspecteur ons hier goed 
doorheen en was het wel een 
leerzame ervaring. 
Uit deze mondelingen werd de 
beste student gekozen en die 
ging met een heuse bokaal naar 
huis. Ook gaf de inspecteur nog 
zijn cijfers over de andere koe en 
toen was het tijd voor een 
gezellig biertje met z’n allen. 
Het was een  gezel-
lige en leerzame avond!
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Kinderboerderijdag
Door: Marit Wismeijer

Op 10 en 11 mei 2022 was de 
kinderboerderijdag een feit. 
Twee ochtenden konden 
kinderen uit groep 4 en 5 van 
verschillende basisscholen uit 
Utrecht een kijkje nemen in de 
landbouwhuisdierensector. De 
kinderen gingen in groepjes 
langs zes verschillende stands 
begeleidt door onze lieve 
vrijwilligers. Hier leerden ze meer 
over koeien, varkens, kippen, 
verlossingen en het beroep 
dierenarts. Zo konden de 
kinderen alles leren over de vier 
magen van de koe, konden ze de 
ontwikkeling van het kuiken in 
een ei volgen door de eieren te 
schouwen en hadden ze een quiz 
over varkens. Daarnaast waren er 
ook een hoop 

spelletjes, zoals varkentje prik 
en een klompenrace op veel te 
grote klompen. Ook konden 
de kinderen in de huid van de 
dierenarts kruipen tijdens het 
verlossen van lammetjes uit de 
lammerkisten en het leggen 
van verbandjes. Tussendoor 
had iedereen een welverdiende 
pauze met toepasselijke snacks: 
kaasblokjes en drinkyoghurt. 
Deze dag hadden de vrijwilligers 
de taak om hun enthousiasme 
over te brengen op de kinderen 
en dit leek zeker geslaagd. De 
kinderen waren vrolijk en waren 
bij de stands volop eigen 
verhalen aan het vertellen. Al 
met al een hele leerzame, maar 
vooral ook gezellige dag!
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Welk verenigingsdier ben jij?

Welk verenigingsdier ben jij?

Ga jij vaak “helemoal uut de ket?” 

Eet jij wat de pot schaft? 

Ben jij altijd het zonnetje in huis?

Hoelaat sta jij de ochtend na de 
Vet-inn in levers vol pus te 

porren?

Hoe kom je aan die achterstand?
Gewoon 
om 9 uur

Hou jij van aanmodderen?

Loop jij al lang genoeg rond om 
een yalelaan bordje binnen te 

hebben gehengeld?

Yoni: De slome duikelaar. Het 
liefst lig jij lekker lang in je nest.

Ja

Nee

Tuurlijk!

Rianneke: De beunhaas. Nait 
soezen, deur (daarge) broezen. 

Welke smoes heb ik nog niet 
gebruikt?

Sterre: Jij bent 
echt een topper, 
maar helaas wel 

met een 
genetische 
afwijking 

Brabantland, je 
kent het wel

Thimoteus: 
Showpikkie eerste 

klas

De rattentaxi 
gemist

Ga jij vaak “helemoal uut de ket?” 

Jazeker
NopNopNop

Nee

Cato: Vake buj te bang 

Ja

Fabiënne: De zorgzame mama 

Koe 33: Jij bent een stuk van 
je ruggengraat kwijt

Saartje: De rauwdouwer. 
Eigenzinnig, stug, maar 

(potentieel) goed 
melkbaar. 

Kort nadat ik al mijn 
gesneuvelde vrienden 
heb thuisgebracht

Daar doe 
ik niet aan

Jazeker

Iew goor!

Jij behoort tot de nieuwe
generatie knorro’s: geniet’n daj 

dut 

Straal ik dat niet uit dan?
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Lezing haankuikens
Door: Dani Bertelink

Op 6 april kregen wij een hele interes-
sante lezing van Mona Giersberg over 
de hanen in de legpluimvee. Vanaf 1 
januari 2022 is het in Duitsland ver-
boden haankuikens te doden. Vanaf 
2024 wordt daarbij toegevoegd, dat 
een kippenembryo niet mag worden 
gedood na de 7e dag. Dierenactivisten 
hebben zich hiervoor hard gemaakt 
met de reden dat kippenembryo’s dan 
al pijn kunnen voelen, terwijl weten-
schappers dit ontkennen. In Nederland 
is deze wetgeving er nog niet, maar 
als wij dit ook krijgen, wat zijn dan de 
alternatieven? 
Als eerste kan in ovo geslachtsbe-
paling. Er zijn namelijk een aantal 
manieren om dit te doen. Zo is er 
endocrinologisch op basis van hor-
monen (estronsulfaat), maar dit is 
pas betrouwbaar vanaf dag 9. Deze 
techniek wordt overigens al gebruikt in 
de praktijk! 
Daarnaast kan het spectroscopisch 
op 2 manieren: de eerste is door het 
verschil dat een mannelijk kuiken 
minder DNA heeft dan een vrouwelijke 
en de tweede manier is op basis van de 
kleur van het verenkleed. Dit laatste 
kan uiteraard enkel bij hybride. De 
eerste manier kan al vanaf dag 3,5. De 
tweede manier is echter pas betrou-
wbaar vanaf dag 13. Met de nieuwe 
regelgeving zou enkel de DNA manier 
spectroscopisch in ovo geslachtsbep-

aling nog kunnen, maar deze bepaling 
is erg duur…. Hiervoor zou dan eerst 
een oplossing voor moeten worden 
gezocht. 
Een ander alternatief zou ‘broeder-
haantjes’ kunnen zijn. Deze worden 
60-120 dagen en zijn dan 1300-1500 
gram (VC van 10!!). Simpel gezegd is 
dit (in mijn ogen) een slecht idee. Het 
is enkel voor een sticker op de eieren 
dat er geen hanen gedood worden, 
maar het is enorm slecht voor het 
milieu (vaak ook export naar Afrika) en 
er is ook geen echte regelgeving voor 
deze beestjes. Het zijn namelijk én 
geen vleeskuikens én vallen niet onder 
legpluimvee. 
En als laatste kunnen we meer dubbel-
doel kippen fokken. Deze worden 53-
75 dagen en zijn dan 2000-2600 gram 
met een VC van 2,7. Ze hebben wat 
minder vlees, leggen ook minder, maar 
VC is - vergeleken - nog best wel prima 
en er zijn ook minder problemen als 
verenpikken (vooral later in de ronde). 
We sloten de lezing af met de vraag of 
de consument het nou eigenlijk echt 
zo’n probleem vindt als wij denken dat 
het is. Zeker met in ovo doden van de 
embryo’s na dag 7. Wat de consument 
vindt en wat de overheid doet zullen 
we dan ook nauw in de gaten moeten 
houden. 



Lezing haankuikens

Advertentie MSD hele pagina

 Wist je dat MSD Animal Health in Nederland met ruim 2.000 medewerkers dag in dag 
uit werkt aan de beste geneesmiddelen voor dieren? Wil je meer informatie over 
MSD Animal Health? Of wil je de site van Boxmeer  weleens met eigen ogen zien? 
Neem dan contact  met ons op via msdahsecretariaat@merck.com.  

www.my-msd-animal-health.nl

SAMEN WERKEN 
AAN GEZOND VEE

Blĳ e en gezonde koeien en varkens die optimaal bĳ dragen 
aan het bedrĳ fsresultaat van veehouders. 

Daar willen we samen met jullie aan werken!
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Maandag 16 mei heb ik meegedaan 
aan de workshop Koesignalen, 
gegeven door Joep Driessen. Het 
aantal deelnemende studenten van 
Diergeneeskunde was maar klein, 
maar werd ruimschoots 
gecompenseerd door een grote 
delegatie van Wageningen 
University. In de ochtend hadden 
we een interactieve bespreking 
van wat koesignalen zijn, hoe een 
gezonde koe in goed welzijn en hoe 
een ongezonde koe waarvan het 
welzijn in het geding komt 
kunnen worden herkend en aan 
welke eisen de omgeving van een 
koe moet voldoen om in de be-
hoeftes van koeien te voorzien. 
Interessant hierbij vond ik de vele 
onderzoeken en cijfertjes die Joep 
Driessen benoemde, die aantonen 

dat bijvoorbeeld een comfortabeler
 ligbed kan leiden tot een betere 
productie. ’s Middags gingen we 
het geleerde in praktijk brengen 
bij een bedrijfsbezoek aan een 
melkveebedrijf. Met een lijst met 
te beoordelen koesignalen werden 
we de stal in gestuurd en gingen 
we kritisch naar de koeien en hun 
omgeving kijken. Uiteindelijk 
resulteerde dit in een aantal 
praktische  adviezen over wat de 
veehouders anders zouden kunnen 
doen om het welzijn, de 
gezondheid en de productie op het 
bedrijf te verbeteren. Al met al een 
leerzame dag, waarbij ik het met 
name interessant vond om met 
mensen van een andere studie op 
een nieuwe manier naar koeien te 
kijken. 

Cursus Koesignalen
Door: Marije Spinder
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De Veterinaire Veefokker
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Anamnese met...

Naam: Jaime Rofi na  Leeftijd: 60 jaar  
Woonplaats:  Beverwijk Opgegroeid in: Curaçao  
Gezin: Ik woon samen met mijn vriend. Hij is banketbakker en heeft een 
bakkerszaak in Amsterdam 
Hoelang werkt u al op de 
faculteit? 
Sinds 1998. Daarvoor 4 jaar in 
de praktijk gewerkt. Ik raad ook 
iedereen aan altijd een jaartje in 
de praktijk te gaan werken. Wat 
je daarna ook doet, zolang je iets 
met dieren doet, heb je een beter 
beeld ervan.  

Wat vind u het allerleukste aan 
uw werk? 
Dat het verschillend is. Het is 
gezellig met de studenten, je 
ziet ze 3 jaar achter elkaar, het 
worden soort kennissen. Ik doe 
niet alleen maar onderwijs, maar 
ben ook gepromoveerd en doe 
nu ook pathologie voor labdieren. 
Daarnaast doe ik nog cursussen. 
Ook zit ik bij Pas Academische 
Onderwijs. Ik ben constant bezig 
het onderwijs te vernieuwen en uit 
te proberen en te kijken wat jullie 
er van vinden. 

Wat is het meest memorabele dat 
u in uw leven heeft meegemaakt?
Waar ik enorm van onder de indruk 
ben is het feit dat iemand zich voor 
jou inzet. Bij mijn vorige baan werd 
mijn contract niet verlengd, en de 
assistentes waren zo boos dat zij 
naar het maatschap zijn toegestapt 
dat het contract verlengd moest 
worden. Helaas was dit niet mo-
gelijk en toen hebben ze een heel 
afscheid georganiseerd. En ook hier 
zijn ruim 600 handtekeningen opge-
haald door studenten om te zorgen 
dat ik hier kon blijven. Deze twee 
inzetten hebben veel indruk op mij 
gemaakt.

Wat heeft u voor hobby’s buiten 
uw werk?
Ik heb jaren bij mensenrechten 
organisatie PBI gezeten. Die zorgen 
o.a. dat journalisten veilig hun werk 
kunnen doen en dat misstanden aan 
het licht komen. Ik heb ook bij een 
gay organisatie gezeten die 
allochtone seksuelen een veilige 
plek bied.
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Jaime Rofi na

 Wat is uw favoriete exsudaat?
Fibrineus. Ik heb in Deventer een 
student begeleid en er kwamen toen 
runderen voor sectio’s binnen. De 
buik ging open en ik zag me een 
plakkaten! Dat was dus fi brine, het 
was alsof je kaas hebt op een pizza. 
Het zat echt over de hele buik heen 
en kwam door een endometritis.

Wist u altijd al dat u de pathologie 
in wilde? 
Ik had 2 keuzes; of diergeneeskunde 
of edelsmid. Sierraden vind ik heel 
leuk. Ik vind het leuk om wat met 
mijn handen te maken, maar geen 
standaard dingen. Ik gebruik mijn 
fantasie en kijk hoe ik dingen dan 
kan aanpassen. Dierenarts worden in 
een dierentuin was mijn droom. En ik 
dacht dat een cursus bij pathologie 
daarbij kon helpen. Cursussen 
hadden ze helaas niet maar ze 
hadden wel voor een halfj aar een sec-
tie medewerker en studenten 
begeleider nodig. Dat ben ik toen 
gaan doen. Op vrijdagen kwamen er 
dan altijd veel vogels zoals 
papegaaien en daar mocht ik ook sec-
tie, histologie en cytologie op doen. 
Uiteindelijk werd ik 
gevraagd als docent.

Wat doet u het liefste?
Ik wordt echt gelukkig van 
ontbijten op het strand. Op zo’n 
strandtentje ochtends een 
ontbijtje nemen. Dan is het nog 
lekker rustig en hoor je de
meeuwen en zee. 

Wat wil u de studenten mee-
geven?
Laat je er niet van af brengen van 
wat je wil. Laat niet op je 
inpraten, het moet je eigen 
beslissing zijn. Je moet dingen 
leren en zelf ontdekken. Als je dat 
en dat wil worden, gewoon doen. 
Al doe je er wat langer over dan 
een ander, het gaat om de weg er 
naar toe. Laat je nooit in je 
schoenen schuiven dat je iets niet 
kan. 
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Heb je vragen of opmerkingen? Mail 
je vraag naar koeieletters2@gmail.
com, dan zorgen wij dat je vraag bij 
Frans terecht komt.

Dat we verkeerd bezig zijn in de 
dierhouderij wordt al decennia lang 
als een feit gepresenteerd door jour-
nalisten, kunstenaars, fi losofen, 
bekende nederlanders, alfa-weten-
schappers, .. Terwijl je als dierenarts 
wel wat weet over de werking van 
hersenen en je dagelijks, vrij aardig, 
kan beoordelen of een dier het goed 
heeft of niet, wordt ons amper iets 
gevraagd. Krijg je wel de kans om te 
antwoorden dan heb ik nog steeds die 
ene one-liner niet gevonden. “Begin 
met die bezorgdheid eerst eens bij 
de andere primaten of de zeezoog-
dieren”. Maar dan moet ik meteen 
toegeven dat we nog amper een 
idee hebben over hun welzijn. Als ik 
vergelijk met onze gezelschaps-
dieren (ondanks de ‘liefde’ waaronder 
ze bedolven worden) dan is dat een 
jij-bak. En de vrijlevende dieren? 
De doff e ellende en onbeschrijfl ijke 
wreedheden horen er gewoon bij “in 
de natuur”. Als je leest dat “een muisje 
had besloten om in mijn keuken te 
komen wonen” of we moeten “eerst 
aan de kip kunnen vragen of we haar 
eieren mogen opeten” hebben we wel 
een kort antwoord klaar :”wat als het 
een rat was of 100 muizen ? “ En “je 
kan toch wel zelf bedenken wat de kip 

zou antwoorden”. 
Maar van een pleidooi tégen de 
plannen voor grootschalige 
insectenkweek : “we gaan toch 
niet opnieuw dezelfde fout 
maken en megastallen bouwen 
voor vliegen, want dat zijn toch 
ook dieren” , word ik blij. Daar 
hoeven we helemaal niets
mee. Zoals met anti-vaxxers 
tijdens een pandemie. Hoe 
onnozeler de argumentatie, hoe 
meer mensen bedenken
dat het nog niet zo’n slecht idee is 
om naar de vakmensen te 
luisteren.

En dat zijn wij.

Door: Frans Meulders



Column

Advertentie CRV hele pagina

Een gezondere 
veestapel, 
meer gemak en 
rendement voor 
de veehouder en 
minder belasting 
voor het milieu

Fokken op 
gezondheid 
en e�  ciëntie

Bekijk ons volledige aanbod in onze webshop 
CRV4all.nl/shop of CRV4all.be/shop

020-21 A5 Sponsoradvertentie_Efficientie melkproductie rendement_A4_NL.indd   2 07-01-21   12:14



Adverteerdersindex

Sponsoren    pagina
Zorgaccountants   11
Boehringer Ingelheim  22
ForFarmers    27
Vetramil    44
MSD     55
CRV     61
Dactari    62
Zoetis     64

Paginanummering: 
Vetramil 

Advertentie Dactarie A6Wil jij ondersteuning bij je eerste stappen in de 
praktijk en aan de slag met je ontwikkeling?

Vet Support helpt jou verder!

WWW.DACTARI.NL/DIENSTEN/DACTARISUPPORT/VET-SUPPORT/

Advertentie_Vetsupport_A6.indd   1Advertentie_Vetsupport_A6.indd   1 03-03-2021   15:2903-03-2021   15:29

Adverteerdersindex 



��

Adverteerdersindex Afgestudeerden

Colofon

Redac� eleden
Carmen Brauer
Kasper We� erauw
Kirsten Dekker
Linda Vreeswijk
Rianne Kok
Tineke de Boer

Ka� 
Hans Germeraad

Drukwerk
Linea Recta

Adverteren
Voor informa� e over de 
mogelijkheden tot adverteren, 
vragen wij u om contact op te 
nemen via 
bestuur@veefokkers.com

Contact
Redac� e V.V.F.C. “De Uithof”
Yalelaan 1
3584 CL Utrecht
bestuur@veefokkers.com
www.veefokkers.com
Tel.: 030-2534694

Bestuur V.V.F.C. “De Uithof”
Voorzi� er: Kasper We� erauw
Vice-voorzi� er:  Dirk van der    
Wielen
Secretaris: Carmen Brauer
Penningmeester: Fokke Hindrik 
de Vries
Vice-penningmeester: Lieke 
Braam
Lid-PR: Maaike Lie� ink

De koeiele� ers is een vereni-
gingsblad dat 4 maal per jaar 
verschijnt.

Gedrukte oplage: 350 st.
Online oplage: >1000 st.

De redac� e draagt geen verant-
woording over de stukken onder 
auteursnaam.
Opzegging van het abonnement 
kan door dit telefonisch of per 
mail door te geven, minimaal 1 
maand voor het einde van het 
kalenderjaar.

29e jaargang, juni 2022

Master LH – Track LH
Judith Derksen
Jiske van Dijk
Nyke van de Poel 
Marleen van Esch
Nick Linschoten
Fleur Siebes
Elin van der Velde

Master Paard - Track Paard
Carlijn Huberts
Emma van Wijk

Master Paard - Track BB
Ciska Schuurmans 

Oplossing Cluedo editie april

Kasper drinkt zoete witte wijn in 
het bestuurshok. 
Carmen drinkt shotjes bij Saartje.
Lieke drinkt een ICE in de kamer. 
Fokke drinkt pils in de collegezaal. 
Dirk drinkt een theetje in Huize 
229.
Maaike drinkt cocktails bij Timo-
theus.



Samenwerken 
aan resultaten 
die tellen

Samen met veehouders ga jij aan de slag met het optimaliseren van 

diergezondheid. Preventief als het kan, curatief als het moet. Zoetis staat 

je daarin bij. Met datatools voor betere beslissingen op basis van feiten, 

preventieve middelen zoals vaccins en antiparasitica om ziekte te voorkomen, 

diagnostische technologieën om gezondheidsproblemen vroegtijdig op te 

sporen en geneesmiddelen om dieren weer gezond te maken. Zo beschik 

jij over innovatieve oplossingen voor het verbeteren van  diergezondheid. 

Vandaag en in de toekomst. En werken we samen aan resultaten die tellen.

Zoetis B.V.
Postbus 81055
3009 GB Rotterdam
www.zoetis.nl
info.nl@zoetis.com

© 2022 Zoetis B.V.

M
M

-1
83

31


